
SESION EXTRAORDINARIA CELEBRADA POLO PLENO DO CONCELLO O DIA 
5 / DECEMBRO I 1996 

APROBACION, NO SEU CASO, DA ACTA DA SESIÓN CELEBRADA CON 
CARÁCTER EXTRAORDINARIO O DÍA 22 DE OUTUBRO DE 1996. 

RECLAMACIONS O ORZAMENTO MUNICIPAL DO EXERCICIO DE 1996. 

RECOÑECEMENTO EXTRAXUDICIAL DE CRÉDITOS. 

PROPOSTA SOBRE DECLARACION DE DISPONIBILIDADE DE CRÉDITO. 

PROPOSTA SOBRE RETRIBUCIONS DA ALCALDIA. 

PRORROGA CONTRATO ASISTENCIA TECNICA EN PROCEDEMENTOS EN 
MATERIA URBANISTICA. 

PROPOSTA DA COMISION INFORMATIVA DE SANIDADE E MEDIO 
AMBENTE, S/ ASUNCION POLO SERGAS DOS GASTOS DE MANTEMENTO 
AUGA, LUZ, TELÉFONO, LIMPEZA, CALEFACCIÓN E REPARACIONS DO 
CENTRO DE SAÚDE DE CHAPELA. 

ESCRITO COMISION ANTIDROGA S/ CREACION UNIDADE ASISTENCIAL 
DE TRATAMENTO E REHABILITACIÓN DE DROGODEPENDENTES. 

MOCIONS: 
9.- MOCION DO B.N.G., S/ ESTABLECEMENTO AXUDAS ADQUISICION 

MATERIAL ESCOLAR. 

10.- MOCION DO B.N.G., S/ PROCESO COMARCALIZACION DE GALICIA. 

11.- MOCION DO B.N.G., S/ AXUDAS DA. XUNTA DE GALICIA PARA 
NORMALIZACIÓN LINGUÍSTICA NO CONCELLO.



(Sem da COFDOFBCIÓ“) (Sinatura do Presidente) 
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Na Casa do Concello de Redondela, sendo as vinte horas 
do dia cinco de Decembro de mil novecentos noventa e seis, baixo 
a Presidencia do Iltmo. Sr. Alcalde, D. AMADO RICON VIRULEGIO, 
e a asistencia dos Sres./as Concelleiros/as: D. MANUEL ALONSO 
LEMOS, Dê. MARIA DEL CARMEN BASTOS RODRIGUEZ, D. JOSE BLANCO 
PUGA, Dê. FRANCISCA CANAL GOMEZ, D. JAIME DARRIBA VILAS, D. 
GUMERSINDO FERNANDEZ MENDEZ, D. EMILIO GONZALEZ IGLESIAS, D. 
XOSE LUIS GRANDE GRANDE, D. MANUEL IGLESIAS CARRERA, D. LUIS 
ALBERTO MIGUEZ DOCAMPO, D. LUIS ALBERTO ORGE MIGUEZ, D. XOSE 
CARLOS PAZOS DOCAMPO, Dê. CECILIA PEREZ ORGE, D. MANUEL PIÑEIRO 
COSTAS, D. FRANCISCO PUCH CASAL, D. LUIS RODRIGUEZ VILARCHAN, D. 
JOSE MANUEL SOTO VIRULEGIO, e D. JAIME TORNERO LOPEZ, actuando 
como Secretario que certifica, D. LUIS TORRADO VAZQUEZ, se 
constitúe o Pleno do Iltmo. Concello, en sesión extraordinaria 
correspondente ó día da data, conforme á convocatoria e de 
acordo coa Orde do Día remesada a tódolos Sres./as 
Concelleiros/as coa antelación legalmente requerida. Está tamén 
presente o Sr. Interventor Municipal, D. MODESTO SOLLA SANZ. 

Non asistiu o/a Sr./a Rei Barreiro e Villaverde 
Rodríguez. 

A Presidencia declarou aberta a sesión, en primeira 
convocatoria, procedéndose a trata-lo único punto da Orde do 
Día. 

1.- APROBACION. NO SEU CASO. DA ACTA DA SESION 
CELEBRADA CON CARACTER EXTRAORDINARIO O DIA 22 DE OUTUBRO DE 
1996.- 

Pola presidencia dase conta da Acta da Sesión 
celebrada con carácter extraordinario polo Pleno do Concello o 
día 22 de Outubro de 1.996. 

Pola Presidencia ábrese o correspondente turno de 
debate. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro Sr. 
Pazos Docampo, por este sinálase que no punto 22 do citado 
borrador da Acta, de Resolucións da Alcaldía, non se reflexa que 
o Sr. Presidente prohibiuselle falar ó Voceiro do BNG. 

O Concello Pleno, por unanimidade dos Sres./as 
Concelleiros/as asistentes, aprobou por unanimidade, coa 
rectificación feita polo Sr. Pazos Docampo, a devandita Acta.-



2 .- RECLAMACIONS O ORZAMENTO MUNICIPAL DO EXERCICIO DE 
1996.- 

Pola Presidencia dase conta de escritos de D. Xaime 
Rei Barreiro, voceiro do Grupo Municipal Socialista, de data 18 
de Novembro de 1996, números rexistro de entrada 5346 e 5347, 
que respectivamente transcritos dín: 

"Que, polo Pleno do Concello, en sesión celebrada o 
día 22 de Outubro deste ano se aprobou inicialmente o proxecto 
de Presuposto para 1996, entendendo que se omite crédito

a necesario para o cumprimento de obrigas esixibles o Concello. 

Presenta como alegacións ó Presuposto: Que no estado 
de gastos se proceda ó recoñecemento extraxudicial de gastos 
efectuados polo Concello de Redondela e que están pendentes de 
recoñecer." 

"Que, en sesión de data 22 de Outubro de 1996, se 
aprobou inicialmente o proxecto de presuposto para este ano do 
Concello de Redondela, contendo este diversas deficiencias, polo 
que presentamos as seguintes alegacións ante o Pleno da 
Corporación Municipal: 

a).- No presuposto de ingresos, a partida 
correspondente a imposto sobre bens inmobles de natureza urbana, 
aparece dotada con 185.494.879. Dado que o Padrón correspondente 
a 1996 ascende a 147.556.690.- pesetas, se produce un déficit 
sobre a previsión inicial de 38.938.189.- de Pesetas. 

b).- Na partida correspondente a nuütas-urbanismo, 
dotada con 60.000.000.- de pesetas, posto que estamos a un mes 
do peche do exercicio e non se tramitou un só expediente, se vai 
a producir un déficit da mesma cantidade prevista. 

c).- Na partida correspondente a "RECOLLIDA D0 LIXO", 
cunha previsión de 65.000.000.- de pesetas, contando có ingreso 
do primeiro trimestre, o Padrón do resto do ano e 
repercutíndolle a parte proporcional do Padrón Unificado 
correspondente á recollida do lixo no rural, poderemos alcanzar 
un padrón de 45.000.000.- de pesetas. Mentras nonse actualice o 
actual Padrón se vai a producir un déficit de 20.000.000.- de 
pesetas. 

Estas tres alegacións se presentan por ser de 
manifesta insuficiencia os ingresos con respecto ós gastos 
presupostados." 

Pola Presidencia dase conta de Proposta da Comisión 
Informativa de Facenda, Patrimonio e Persoal de data 27 de 
Novembro de 1996, que transcrita dí:
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"Vistas as alegacións presentadas por D. XAIME REI 
BARREIRO¡ Voceiro do Grupo Municipal Socialista do Concello de 
Redondela, en nome propio e no do grupo municipal do PSdeG-PSOE, 
que indican: 

*... omisión de crédito necesario para o cumprimento 
de obrigas esixibles o Concello.* 

_ 

No presuposto de ingresos, a partida correspondente a 
imposto sobre bens inmobles de natureza urbana, aparece dotada 
con 185.494.879. Dado que o Padrón correspondente a 1996 ascende 
a 147.556.690.- Pesetas, se produce un déficit sobre a previsión 
inicial de 38.938.189.- de pesetas. 

*Na partida correspondente a multas-urbanismo, dotada 
con 60.000.000.- de pesetas, posto que estamos a un mes do peche 
do exercicho e non se tramitou un só expediente, se vai a 
producir un déficit da mesma cantidade prevista.* 

*Na partida correspondente a RECOLLIDA DO LIXO, cunha 
previsión de 65.000.000.- de pesetas, contando co ingreso do 
primeiro trimestre, o Padrón do resto do ano e repercutíndolle 
a parte proporcional do Padrón Unificado correspondente á 
recollida do lixo no rural, poderemos alcanzar un padrón de 
45.000.000.- de pesetas. Mentras non se actualice o actual 
Padrón se vai a producir un déficit de 20.000.000.- de pesetas." 

Visto así mesmo o informe do Sr. Interventor do 
Concello de Redondela, despois de moitas deliberacións pola 
Presidencia pásase o asunto a votación, quedando dictaminado 
DESFAVORABLEMENTE cos votos en contra dos concelleiros do PP. D. 
Luis A. Miguez Docampo, D. José Manuel Soto Virulegio e D. 
Gumersindo Fernández Méndez e do Concelleiro do Grupo Mixto, D. 
Francisco Puch Casal, e cos votos a favor dos concelleiros do 
PSdeG-PSOE, D. Luis A. Orge Míguez e D. José Blanco Puga, e do 
Concelleiro do B.N.G., D. Carlos Pazos Docampo. 

Pola Presidencia ábrese o correspondente turno de 
intervencións. 

Concedida.a palabra pola Presidencia ó Concelleiro Sr. 
Míguez Docampo manifesta que no tema do IBI, xa se presentou o 
mesmo ó cobro, cun déficit previsto de vinteoito millóns de 
pesetas, e que con respecto ó punto c) das alegacións formuladas 
ó presuposto polo Voceiro do Grupo Municipal do PSdeG-PSOE, 
indica que se vai a cobrar máis cantidade polo Padrón Unificado 
correspondente á recollida do lixo. 

Concedida a palabra polo Presidencia ó Concelleiro Sr. 
Pazos Docampo, por este sinalase _que _xa _plantexara na 
correspondente Comisión Informativa a imposibilidade de cobrar



ó Concello sesenta millóns de pesetas, por infraccións 
urbanísticas, e que polo tanto esa previsión de ingresos no 
orzamento aumentaría a situación caótica do Concello. 

Continúa a súa intervención o citado Sr. Concelleiro, 
dicindo que polo que respecta ás débedas, vería positivo que no 
Orzamento novo se recoñecera débedas pendentes. 

E remata a súa intervención o citado Sr. Concelleiro, 
sinalando que non presentou alegacións porque si ben non está de 
acordo co contido do Orzamento que se presenta, sería peor para 
este Concello que o mesmo non contase con Orzamento algún. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro Sr. 
González Iglesias, por este maniféstase que pediu un consenso 
sobre recoñecemento de créditos, e que si non se alcanzaba o 
mesmo, polo seu Partido se presentarían reclamacións ó presente 
Orzamento, e como quera que non se atendeu o pacto ofrecido, por 
iso o último día se presentaron as reclamacións ó Orzamento que 
hoxe se trae a este Pleno. 

Continúa a súa intervención o citado Sr. Concelleiro, 
dicindo que si é certo o sinalado polo Sr. Concelleiro de 
Facenda, o mesmo o considera correcto, pero, que no momento da 
presentación de reclamacións ó Orzamento, non se tiña polo 
PSdeG-PSOE coñecemento desas propostas pero, considera, que o 
equipo de goberno non é capaz de plantexar unha alternativa 
distinta que a referente ó percibo de sesenta millóns de pesetas 
por multas de urbanismo, que Vdes. moi ben saben que non se van 
a cobrar, como así manifestouno na prensa o Sr. Concelleiro de 
Urbanismo. 

Remata a súa intervención o Sr. Concelleiro antes 
citado, sinalanando que atendendo informes técnicos, as 
reclamacións presentadas están debidamente xustificadas, e que 
a aprobación do Orzamento tal e como se presenta sería ilegal. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro Sr. 
Míguez Docampo, por' este diríselle ó Concelleiro Sr. Pazos 
Docampo, indicándolle que no tema do recoñecemento de créditos 
non se recoñeceu a débeda anterior, e que o que se recoñece 
agora son os gastos deste equipo de goberno, pero sin antender 
a débedas anteriores, que teñen un compoñente distinto, e que 
con respecto ás mesmas mantense o consenso no seu día ofrecido. 

Remata a súa intervención o citado Sr. Concelleiro 
indicando que xa se inclúe o recoñecemento de débeda de FENOSA, 
por poñer un exemplo, e se ofrece o citado Sr. Concelleiro a 
consesuar o Orzamento do ano seguinte, considerando convinte 
unha contención do gasto corrente. 

Concedida a palabra ó Concelleiro Sr. Pazos Docampo, 
por este maniféstase favorable ó consenso no futuro, pero que
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polo de agora os feitos do equipo de goberno, non son de 
consenso. E remata a súa intervención sinalando que non pensa 
que se vaian a cobra-los sesenta millóns de pesetas de multas por infraccións urbanísticas, por razóns electorais, falando de 
contradiccións nas que incurre o Sr. Concelleiro de Urbanismo 
neste asunto, e que si se aproba o Orzamento, éste sería ilegal 
e por lS0 o BNG votará en contra do mesmo. 

Concedida a palabra pola presidencia ó Concelleiro Sr. 
Gongález Iglesias, por este amósase a súa preocupación porque o 
equipo de goberno recoñeza os créditos do mesmo e non de etapas 
anteriores. O mesmo xa dixera que deberían revisarse tódalas 
débedas para ir pagándoas, pero que o PP está plegado ás 
determinacións de FENOSA como débeda prioritaria, e que o que se 
debía facer era compensar os créditos do Concello con FENOSA, 
coas débedas de FENOSA co Concello. Remata a súa intervención o 
citado Sr. Concelleiro dicindo que neste Orzamento concúlcase a 
legalidade e que agora parece que nonvale o informe do Sr. 
Interventor, cando antes como oposición si valía o informe do 
citado funcionario. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro Sr. 
Mïguez Docampo, por este sinálase que grande parte da débeda 
contraída por este Concello con FENOSA, débese a un Convenio 
asinado polo anterior Alcalde con FENOSA, e que para compensar 
créditos con débedas con FENOSA, será preciso previamente 
recoñecer polo Concello eses créditos a FENOSA. 

Non habendo unanimidade de criterios, pola Presidencia 
sométese o asunto a votación. 

Efectuada esta, obtívose o seguinte resultado: Votan 
en contra das reclamacións formuladas ó Orzamento de 1996, os 
Sres. Concelleiros do PP (9) e os Sres. Concelleiros do Grupo 
Mixto (2); e votan a favor das citadas reclamacións, os Sres. 
Concelleiros do PSdeG-PSOE (5) e os Sres. Concelleiros do BNG 
(3). Resultando polo tanto desestimadas as reclamacións 
formuladas contra o Orzamento Municipal do exercicio de 1996, e 
na súa consecuencia aprobado o citado Orzamento.- 

3.- RECOÑECEMENTO EXTRAXUDICIAL DE CREDITOS.- 

Pola Presidencia dase conta a Proposta da Alcaldía de 
data 29 de novembro de 1996, que dí: 

"Vistas as seguintes facturas:



1 
2
3
4 
5
6
7 
8
9
0
1
2 

33 
34 

ouoooqcnmpwwr-aouoooqoxm 

Número 

3o 
31 
33 
37 
38 
39 
805/96 
806/96 
809/96 
462KR 
506KR 
126 
4/96
3 
244/96 
251/96 
252/96 
253/96 
254/96 
279/96 
280/96 
281/96 
326/96 
327/96 
328/96 
329/96 
330/96 
333/96 
334/96 
335/96 
336/96 
6883R 
43/96 
44/96
1
2 
305/96 
10 
900/2 
764/96 
335 
357 
105/95 
115/96 
10114 
012 
765 
002 
004 

Data 
31.10.96 
16.07.96 
30.07.96 
31.07.96 
19.08.96 
19.08.96 
27.08.96 
30.09.96 
30.09.96 
30.10.96 
30.09.96 
08.11.96 
20.09.96 
02.09.96 
10.10.96 
31.08.96 
30.09.96 
30.09.96 
30.09.96 
30.09.96 
31.10.96 
31.10.96 
31.10.96 
31.10.96 
31.10.96 
31.10.96 
31.10.96 
31.10.96 
31.10.96 
31.10.96 
31.10.96 
31.10.96 
09.11.96 
01.10.96 
03.10.96 
11.09.96 
11.09.96 
24.09.96 
05.11.96 
03.10.96 
30.09.96 
01.10.96 
01.10.96 
16.10.96 
16.11.96 
23.09.96 
03.09.96 
05.09.96 
04.10.96 
23.10.96 

Proveedor 
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Pesetas 
28.450 
339.300 
165.010 
783.000 
97.440 

159.500 
187.920 

928 
7.134 
1.044 

11.832 
49.068 
32.480 
50.000 
62.400 
1.700 
4.500 
3.000 
6.600 
5.200 
1.950 
2.300 
2.000 
16.669 
4.872 
8.909 
1.079 
1.462 

667 
974 

1.885 
3.132 
15.370 
20.880 
6.496 

15.650 
27.600 
79.924 
5.000 

31.320 
440.046 
195.483 

1.286.788 
481.117 
232.000 

5.817 
55.315 
10.180 
8.025 

470 

Concepto 
Kilometraxe 
Pala/Trans. 
Transporte 
Pala 
Transporte 
Pala/Trans. 
Transporte 
Rep.pincha. 
Cámara 
Rep.pincha. 
Rep.extint. 

II I! 

Imprenta 
Actuación 
Aliment. 
Ferreteria 

II 

I! 

Reparación 
Publicidade 

ll 

Comidas 
Augas 
Mantemento 
Comida 
Limpeza 
Aglomerado 
Mat.eléct. 
Asist.tecn. 

II II 

Ferretería
ll



~ 
52 
53 
54 
55 
56 
57 
58 
59 
60 
61 
62 
63 
64 
65 
66 
67 
68 
69 
70 
71 
72 
73 
74 
75 
76 
77 
78 
79 

Número 

006 
007 
009 
011 
166 
167 
175 
171 
316/96 
5887 
3200 
3201 
1082 
II 
585/96 
15/96 
2186 
2190 
22770
1 
6257 
10018 
11007 
84 
85 
86 
87 
6741 
113/96 
38~ 
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Data 

24.10.96 
24.10.96 
29.10.96 
29.10.96 
21.06.96 
24.07.96 
30.07.96 
20.08.96 
08.11.96 
25.10.96 
14.10.96 
14.10.96 
01.10.96 
01.09.96 
15.10.96 
02.09.96 
25.09.96 
25.09.96 
31.07.96 
07.09.96 
14.10.96 
07.10.96 
08.11.96 
18.10.96 
18.10.96 
22.10.96 
22.10.96 
17.10.96 
14.10.96 
14.05.96 

Antonio Vázquez Saco

~ 
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Proveedor 

19 
19 
19 
19 
20 
20 
20 
20 
21 
22 
23 
23 
24 
25 
26 
27 
28 
28 
29 
30 
31 
32 
32 
33 
33 
33 
33 
34 
35 
36 

Total . . . . .. 

Pesetas 

3.050 
3.050 
6.035 
4.150 
6.000 

18.000 
40.500 
9.625 

84.680 
18.900 
90.731 
57.637 

287.680 
406.000 
49.800 

226.064 
6.380 
3.770 

134.427 
150.800 

7.540 
7.340 
1.485 
4.153 
4.152 
2.320 

43.616 
1.653 

60.320 
18.560 

6.718.304 

(2) Excavaciones Jesús José Alonso Sío, S.L. 
(3) Auto-ruedas Choco 
(4) A5T extintores 
(5) Imprenta Amador Pérez 
(6) AXT Bacharel 
(7) Bar a tella 
(8) Antonio Barciela Testa 
<9) Baygar,

_ José Antonio Casal DlZ 
Cafetería Zeus, 
Comercial Alejandro 
Rosa Më Couñago Acevedo 

S.L. 
S.L. 

Foho N ° 
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Concepto 

II 

Floristería 
II 

II

H 

Avogado 
Fotocopias 
Rep.vehíc. 

Il II 

Muro 
Actuación 
Procurador 
Comida 
Rep.fotoc. 
"caldeira 
" Vehículo 

Actuación 
Reparación 
Rep. calef. 

ll Il 

Ferralla 
II 

Butano 
Topografía 
Xastrería



Fernando Couñago Couñago 
Covsa 
Electricidad Alfonso, S.L. 
Juan Manuel Estevez Lamas 
Ferralla Dominguez, S.L. 
Ferrtería Vidal 
Floristería Xardín 
Alberto Fresco González 
Gatsa Comercial, S.L. 
Gonzacoca, S.A. 
Lemos Romero, S.L. 
K'mana1isa teatro, SC 
Julio López Valcarcel 
Restaurante o mesón 
Sirvent 
Talleres motorgasa, S.L. 
Duo Ramón González, CB 
Reprosa 
Sinel, S.A. 
Talleres Bastos Redondela, 
Repsol butano 
Toypro, S.L. 
Rogelio Couto 

Tendo en conta que tódalas facturas citadas 
corresponden a gastos efectuados sen contar con crédito 
dispoñible para a súa realización con cargo ó estado de gastos 
do orzamento prorrogado do Concello, esta Alcaldia proponlle ó 
Pleno do Concello a adopción do seguinte acordo: 

"Primeiro.- 
Recoñecer extraxudicialmente a totalidade dos gastos 

indicados, por importe total de 6.718.304 pesetas. 

Segundo.- 
Imputar os gastos correspondentes a totalidade dos 

créditos recoñecidos extraxudicialmente ás seguintes partidas do 
estado de gastos do orzamento deste Concello para 1996: 

Número de orde Pesetas Partida 
28.450 2231A 231 

339.300 4521B 219 
165.010 4521A 229 
783.000 4421A 229 
97.440 4321C 223 

159.500 4521A 229
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187.920 5111A 223 
928 5111A 214 

7.134 5111A 214 
1.044 5111A 217 

11.832 2221A 214 
49.068 4121A 213 
32.480 4511A 226 
50.000 4511A 226 
62.400 2231A 221 
1.700 5111A 228 
4.500 5l11A 228 
3.000 5l11A 228 
6.600 4222A 213 
5.200 4222A 213 
1.950 4222A 213 
2.300 4222A 213 
2.000 4222A 213 
16.669 4222A 212 
4.872 4222A 212 
8.909 4222A 212 
1.079 4222A 212 
1.462 4222A 212 

667 4222A 212 
974 4222A 212 

1.885 4221A 212 
3.132 5111A 228 
15.370 5111A 214 
20.880 4511A 226 
6.496 4511A 226 

15.650 2221A 221 

de orde Pesetas Partida 

27.600 1211A 221 
79.924 1211A 213 
5.000 4321c 221 

31.320 4411A 227 
440.045 5111A 217 
195.483 43213 213 
.286;788 43213 213 
481.117 4321A 228 
232.000 4321A 228 

5.817 511lA 228 
55.315 5111A 228 
10.180 4222A 212 
8.025 4222A 212 

470 6111A 215 
3.050 4222A 212 
3.050 4222A 212 
6.035 5111A 214 
4.150 2221A 221 
6.000 1111A 226



18.000 
40.500 
9.625 

84.680 
18.900 
90.731 
57.637 

287.680 
406.000 
49.800 

226.064 
3.770 
6.380 

134.427 
150.800 

7.540 
7.340 
1.485 
4.153 
4.152 
2.320 

43.616 
1.653 

60.320 

6.718.304 

Terceiro.- 
A efectividade e a aplicación do indicado nos dous 

puntos anteriores queda condicionada. á entrada en vigor' do 
orzamento xeral deste Concello para 1996, agás os créditos 
correspondentes ós números 14, 34 e 70 que contan con 
financiamento da Deputación Provincial (expedientes de 
modificación de crédito 17/96 e 18/96)". 

Asimesmo pola Presidencia dase conta de dictame 
emitido en data 3 de decembro de mil novecentos noventa e seis 
emitido pola Comisión Informativa de Facenda, Persoal e 
Patrimonio, referente a este asunto que dí: 

"Vista-las facturas que se presentan para 
recoñecemento extraxudicial de créditos que ascenden á cantidade 
de 6.718.304, pesetas (SEIS MILLONS SETECENTAS DEZAOITO MIL 
TRESCENTAS CATRO PESETAS) correspondentes ó período agosto/96 
ata esta data e relativas a gastos efectuados fora de 
consignación orzamentaria por mor de non estar aprobado-los 
orzamentos xerais do ano 1996; escoitado ó Sr. Interventor 
Municipal e demaís intervención ó respecto, despois de 
deliberar, os membros presentes da devandita comisión 
informativa deciden dictaminar FAVORABLEMENTE dita proposta cos
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votos a favor dos concelleiros/as do PP D. Luis Alberto Miguez 
Docampo, Dê Francias Canal Gómez, en representación de D. José 
Manuel _Soto Virulegio, D. Gumersindo Fernández Méndez; coa 
abstención do concelleiro do PSdeG-PSOE D. Xaime Rei barreiro, 
co voto a favor do concelleiro do grupo mixto D. Francisco Puch 
Casal e co voto en contra do concelleiro do BNG D. Carlos Pazos 
Docampo." 

_ 

Pola. Presidencia. ábrese c) correspondente turno de 
intervencións. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro Sr. 
Pazos Docampo, por este maniféstase que vaille dar un enfoque 
político a este tema, xa que co informe do Sr. Interventor o 
asunto é ilegal. 

Continúa na súa intervención o citado Sr. Concelleiro 
que fala de gastos excesivos de Protección Civil, indicando que 
sobran as Partidas de comidas de Protección Civil, considerando 
así mesmo irregulares as partidas da limpeza de sumidoiros, xa 
que esta función corresponde a SERAGUA. 

Así mesmo o Sr. Concelleiro antes citado sinala que 
non comparte unha factura dun avogado cando este Concello ten 
contratado un Letrado, nin tampouco gastos de reparación de 
calefacción que deben face-los fontaneiros do Concello. 

Remata a súa intervención o citado Sr. Concelleiro 
dicindo que non comparte os gastos correspondentes ó 
levantamento topográfico efectuado no chan. de RENFE por un 
importe de 60.000.- Pesetas, xa que debía facelo o Sr. 
Aparellador do Concello, nin admite os gastos correspondentes á 
limpeza da Marisma. 

Neste intre, auséntase o Concelleiro SR. PUCH CASAL. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro Sr. 
González Iglesias, por este sinálase que non son gastos de 
comidas os referentes a Protección Civil, senón que son gastos 
para bocadillos de Protección Civil. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. 
MIGUEZ DOCAMPO, por este maniféstase que estes temas xa foron 
consensuados coa oposición antes de traelos o Pleno. 

Continúa a súa intervención o citado Sr. Concelleiro 
dicindo que a factura á que se refería con anterioridade o 
Concelleiro Sr. Pazos Docampo, corresponde a un avogado ¿ue 
traballaba para o Concello e ademáis gañouse o asunto a que se 
refire a minuta, e remata a súa intervención dicindo que no 
referente ó mantemento da calefacción non está contemplado este



asunto, e que por outro lado mandar a funcionarios para asuntos 
de pouca importancia poderïa causar perturbacións no servicio. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro Sr. 
Pazos Docampo, por este maniféstase que alégrase que o Equipo de 
Goberno sepa defende-las súas posicións, pero que o BNG non 
comparte o funcionamento de Protección Civil en Redondela que 
parece unha banda paramilitar, e que cando dixo que se pagan 
facturas de comida é porque a factura referíase a comidas. 

Non habendo unanimidade de criterios e atendendo a 
proposta do portavoz do PSdeG-PSOE Sr. González Iglesias, pola 
presidencia se ordena unha Votación diferenciada neste asunto en 
dous grupos, o primeiro incluie tódolos reconocimentos de 
créditos incluídos na proposta da Alcaldía máis arriba citada, 
excepto a factura que figura na mesma co número de orde 40 e o 
segundo grupo o que corresponde a esa factura co número de orde 
40. 

Efectuada a votación correspondente ó primeiro grupo 
obtivose o resultado votan a favor os Sres. Concelleiros do 
PP(8) e o Concelleiro do Grupo Mixto Sr. Alonso Lemos, votan en 
contra os Sres. concelleiros do BNG (3) e abstiveronse os Sres. 
concelleiros do PSdeG-PSOE (5). Na súa consecuencia resultou 
aprobado o recoñecemento extraxudicial de créditos 
correspondente a este primeiro grupo. 

Efectuada a votación correspondente Ó segundo grupo 
que inclue sólo a factura co número de orde 40 da proposta da 
Alcaldía de data 29 de novembro de 1996, obtívose o seguinte 
resultado, votan a favor os Sres. concelleiros do PP (8) e o 
concelleiro do Grupo Mixto Sr. Alonso Lemos, votan en contra os 
Sres. concelleiros do BNG (3) e os Sres. Concelleiros do PSdeG- 
PSOE (5). Na súa consecuencia resultou aprobado o recoñecemento 
extraxudicial de créditos correspondente a esta factura.- 

4.- PROPOSTA SOBRE DECLARACION DE DISPONIBILIDADE DE 
CRÉDITO.- 

Pola Presidencia dase conta de Proposta da Comisión 
Informativa de Facenda, Patrimonio e Persoal de data 2 de 
Decembro de 1996, que transcrita dí: 

"Vista a proposta da Alcaldia que dí: 
*Visto o establecido na disposición transitoria quinta 

das bases de execución do Orzamento Xeral deste Concello para
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1996, pendente de aprobación definitiva. 
Considerando necesario proceder á adquisición de 

terreos propiedade de RENFE (situados entre os kilómetros 
119/823 e 119/875 da liña Ourense-Vigo na actualidade 
clausurada), para destinalos a equipamentos municipais. 

lendo en conta o establecido no contrato asinado coa 
RENFE o dia 15.96.96, esta Alcaldia proponlle ó Pleno do 
Concello, a adopción do seguinte acordo: 

_ _ 
B;;gg;;g.- Declarar dispoñible a totalidade do crédito 

indicado na partida 96.322.2.A.620.00 (6.500.000.- Pesetas) con 
destino á adquisición de terreos. 

. _ 

5gggngg.- O indicado no punto anterior será de 
aplicación a partir da entrada en vigor do Orzamento Xeral deste 
Concello para 1996.* 

Despois de deliberar, polo Sr. Presidente páse o 
asunto a ‘votación, quedando dictaminado FAVORABLEMENTE, por 
unanimidade dos Votos a favor dos concelleiros/a do PP D. Luis 
A. Míguez Docampo, Dê. Francisca Canal Gómez, en representación 
de D. José Manuel Soto Virulegio, D. Gumersindo Fernández 
Méndez, do Concelleiro do PSdeG-PSOE D. Xaime Rei Barreiro, e do 
Concelleiro do B.N.G., D. Carlos Pazos Docampo, e co voto a 
favor do Concelleiro do Grupo Mixto D. Francisco Puch Casal." 

Pola presidencia ábrese o correspondente turno de 
intervencións. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro Sr. 
Pazos Docampo, por este maniféstase o seu criterio favorable a 
este asunto. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro Sr. 
González Iglesias, por este sinálase que antes o PP consideraba 
desastroso este asunto, pero que agora parece que cambiou de 
opinión, alegrándose de que se deran conta de que estaban 
equivocados, e remata a súa intervención dicindo que o PSOE 
votará a favor deste asunto. 

Concedida a palabra pola presidencia ó Concelleiro Sr. 
Mïguez Docampo, por este maniféstase que evidentemente 
equivocouse, pero que con anterioridade se plantexaba un 
contrato de cesión de uso, e que se axilizarán as xestións para 
que se faga a operación antes do día quince. 

Concedida a palabra pola presidencia ó Concelleiro Sr. 
González Iglesias, por este maniféstase que neste asunto o 
Concelleiro Sr. Míguez Docampo antes equivocouse e que agora se



sigue equivocando, e refírese ó efecto a un levantamento 
topográfico ordeado polo equipo de goberno que non fai falta e 
que iso fíxose con diñeiro dos cidadáns, e que a terceira 
equivocación en que incurriu o equipo de goberno é referente ós 
descubertos que xeneran intereses en contra do Concello. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro Sr. 
Míguez Docampo, por este maniféstase que eses descubertos son 
debidos a unha operación de crédito anterior e que tíñase que 
paga-la nómina, e que si non se pagase a nómina ós funcionarios, 
non se xenerarían os intereses indicados e que o levantamento 
topográfico foi cuestión de urbanismo, e que si se fixo sería 
por ser necesario. 

O Concello Pleno, por unanimidade dos Sres./as 
Concelleiros/as asistentes, aprobou a Proposta da Comisión 
transcrita.- 

5.- PROPOSTA SOBRE RETRIBUCIONS DA ALCALDIA.- 

Pola Presidencia retírase este asunto da Orde do Día.- 

6.- PRORROGA CONTRATO ASISTENCIA TECNICA EN 
PROCEDEMENTOS EN MATERIA URBANISTICA.- 

Pola Presidencia dase conta de Proposta da Comisión 
Informativa de Facenda, Patrimonio e Persoal de data 2 de 
Decembro de 1996, que transcrita dí: 

"Vista a proposta da Alcaldía que dí: 
*Con data 15 de Decembro de 1995, remata o contrato de 

Asistencia Técnica en procedementos en materia urbanística, 
asinado con D. Juan Manuel Estévez Lamas. 

Sendo precisa a continuación dos traballos de 
referencia e de acordo coa cláusula novena do prego de 
condicións que rixe a devandita contratación, esta Alcaldía ten 
a ben propoñer ó Concello Pleno a adopción do seguinte acordo: 

Prorrogar por un ano o contrato suscrito con D. Juan 
Manuel Estévez Lamas, para a realización do traballo de 
Asistencia Técnica en procedementos en materia urbanística, con 
incremento dos prezos do 4%.* 

Despois de deliberar, os membros presentes da 
devandita Comisión informativa dictaminan FAVORABLEMENTE dita 
proposta, cos Votos a favor dos concelleiros/a do PP. D. Luis A. 
Miguez Docampo, Dê. Francisca Canal Gómez, en representación de
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D. José Manuel Soto Virulegio e D. Gumersindo Fernández Méndez 
e do concelleiro do PSdeG-PSOE, D. Xaime Rei Barreiro, e coa 
abstención do Concelleiro do B.N.G. D. Carlos Pazos Docampo, e 

ão Vito a favor do concelleiro do grupo mixto D. Francisco Puch asa . 

Pola Presidencia dase conta de informe do Sr. 
Interventor, de data 5 de Decembro, que obra no expediente, e 
que na súa parte final dí: ... Tendo en conta o indicado e dada 
a prohibición, recollida no prego, de revisión de prezos, dado 
que o contrato está en vigor dende o día 15.12.95, estímase que 
non procede actualiza-los seus prezos (que na práctica suporía 
a revisión do contrato), actualización non aplicable a contratos 
en vigor. 

Tendo en conta os reparos formulados e ó estar 
referidos a autorizacións ou gastos de aprobación polo Concello 
Pleno, ó abeiro do disposto no artigo 198.2.b) da LRFL así como 
na base de execución 132ê.2.b) das BE/95, a súa resolución e 
competencia do Concello Pleno." 

Pola. Presidencia ábrese c) correspondente turno de 
intervencións. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro Sr. 
Pazos Docampo, por este maniféstase que se había abstido por que 
non había informe do Sr. Interventor respecto deste asunto, e 
que a cuestión da recadación obtida por este concepto tampouco 
estaba no expediente, e manifesta que unha vez aclarado este 
asunto, como non hai funcionario para levalo mesmo préstalle a 
súa aprobación, pero sin a súa actualización do prezo do 
contrato. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro Sr. 
González Iglesias, por este dí que lle presta a súa aprobación 
a este asunto pero sin a súa actualización do prezo do contrato. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro Sr. 
Míguez Docampo, por este maniféstase que tampouco coñecía o 
informe do Sr. Interventor, pero que o acepta sin actualización 
do precio do contrato, aínda que no Prego de Condicións 
referente a esta contratación, hai contradiccións evidentes que 
poñen en dúbida a legalidade da citada actualización. 

O Concello Pleno, por unanimidade dos Sres./as 
Concelleiros/as, prestoulle a súa aprobación a Proposta 
transcrita, sin incremento de actualizacion do 4%.-



~

~~~
~

~ 7.- PROPOSTA DA COMISION INFORMATIVA DE SANIDADE E 
MEDIO AMENTE S/ ASUNCION POLO SERGAS DOS GASTOS DE MANTEMENTO 
AUGA. LUZ. TELÉFONO. LIMPEZA, CALEFACCION E REPARACIONS DO 
CENTRO DE SAUDE DE CHAPELA.- 

Pola Presidencia dase conta de Proposta da 
Comisión Informativa de Sanidade e Medio Ambente de data 27 de 
Novembro de 1996, que transcrita dí: 

Vista a Proposta do Presidente da Comisión que 
transcrita dí: 

"Na orde do 27 de xullo de 1984, pola que se deroga a 
do 24 de febreiro de 1984, reguladora do procedemento que rexe 
nas solicitudes de aportación económica, con cargo ó fondo de 
compensación interterritorial, formuladas polas corporacions 
locais para a construcción, adaptación e equipamento de centros 
de saúde de atención primaria ou especializada, no seu artígo 19 
dispón que as Corporacións Locais que estimen precisa a 
construcción, adaptación ou o equipamento dun centro de saúde, 
de atención primaria ou especializada, e pretendan que esas 
obras ou equipamento sexan financiadas a fondo perdido pola 
Consellería de Sanidade e Consumo deberán presentar un escrito 
perante a correspondente Delegación Provincial desta 
Consellería, dirixido ó Excmo. Sr. Conselleiro e subcrito polo 
Alcalde-Presidente, con acordo plenario polo que se lle ceden á 
Consellería de Sanidade e Consumo terreos idóneos para a 
construcción dun centro de saúde, así como facerse cargo dos 
gastos correntes e de mantemento do centro. 

Naquel momento a Parroquia de Chapela tiña a 
necesidade de dispor dun Centro de Saúde por ter unha población 
de 8000 habitantes e máis de 4000 cartillas, o Concello 
acolleuse a dita orde. 

Polo tanto construíuse o Centro de Saúde de Chapela, 
conforme ó exposto anteriormente no que o Concello asume os 
gastos dos servicios de luz, auga, calefacción, limpeza, 
teléfono e mantemento das reparacións que se produzan nese 
centro, dende a construcción do devandito Centro. 

Tendo en conta que foron transferidas as competencias 
á Xunta de Galicia, non ten sentido que o Concello de Redondela 
asuma uns gastos que non son da súa competencia, dificultando 
ademáis o bo funcionamento e coordinación do Centro de Saúde en 
canto a manteñemento por depender de dúas Institucións (Xunta e 
Concello), é polo que se solicita que por ese Servicio Galego da 
Saúde se asuman os gastos de mantemento de auga, luz, teléfono, 
limpeza, calefacción e reparacións do Centro de Saúde de Chapela 
que ata o día de hoxe se levan a cabo polo Concello.". 

A Comisión Informativa de Sanidade e Medio Ambente, en 
votación ordinaria e por unanimidade dos membros asistentes,

~ ~~ ~~
~~~

~ ~
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estimou oportuno propoñer 
Proposta transcrita." 

Concello Pleno a aprobación da 

Pola. Presidencia ábrese c) correspondente turno de 
debate. 

_ 

Pola Presidencia concédese o uso da palabra ó 
Concelleiro Sr. Grande Grande, por este maniféstase que vai a 
apoiar este tema. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro Sr. 
González Iglesias, por este maniféstase que celebra que o PP 
vote favorablemente este asunto, porque sempre o PSdeG-PSOE 
estivo nesa posición favorable. 

_ 

O Concello Pleno, por unanimidade dos Sres./as 
Concelleiros/as asistentes, aprobou, nos seus propios términos, 
a Proposta transcrita.- 

8.- ESCRITO COMISION ANTIDROGA S/ CREACION UNIDADE 
ASISTENCIAL DE TRATAMENTO E REHABILITACIÓN DE DROGODEPENDENTES.- 

Pola Presidencia dase conta de escrito presentado por 
unha Comisión Cidadá Antidroga, de data 26 de Novembro de 1996, 
que dí: 

"O pasado mes de agosto creouse unha Comisión Cidadá 
na que se integraron representantes de veciños e veciñas e dos 
grupos políticos de Redondela, co obxectivo de tentar buscar 
solucións ó acuciante problema da droga neste Concello. 

Ademáis doutras iniciativas, unha das medidas ten que 
pasar por conseguir a rehabilitación dos drogodependentes, asi 
como a psoterior reinserción social. 

No noso Concello existe un elevado número de persoas 
que realizan este tratamento nun centro de Porriño, o que lle 
supón cuantiosos gastos e dificultades de desprazamento, tanto 
os/as enfermos/as como os familiares que os/as acompañan. 

Co obxecto de que os/as toxicómanos/as de Redondela 
poidan acceder máis facilmente á atención médica no noso 
Concello, evitando así os problemas antes sinalados, a Comisión 
Cidadá Antidroga insta ó Pleno do Concello á aprobación do 
seguinte acordo: 

Esixir da Conselleria de Sanidade e Servicios Sociais 
a creación en Redondela dunha Unidade Asistencial de Tratamento 
e Rehabilitación de Drogodependentes."

~



Pola Presidencia ábrese o correspondente turno de 
intervencións. 

Concedida a palabra pola Presidencia á Concelleira 
Sra. Pérez Orge, por esta sinálase que é prioritaria a atención 
a tódolos enfermos e iso debe ser tema preferente de tódolos 
partidos políticos, asi como a súa integración na sociedade, 
pedindo a creación dun centro para tal finalidade e o 
funcionamento do mesmo. 

Concedída a palabra pola Presidencia ó Concelleiro Sr. 
González Iglesias, por este maniféstase que asume este asunto e 
que votará a favor do mesmo. 

Concedida a palabra pola Presidencia á Concelleira 
Sra. Canal Gómez, por esta maniféstase que votará a favor deste 
asunto, pero o que seu Departamento de Benestar Social xa está 
adoptando medidas relativas ós drogodependentes deste Concello, 
aínda que con anterioridade non se tomaran medidas neste asunto. 

Concedida a palabra pola Presidencia á Concelleira 
Sra. Pérez Orge, sinala que na Comisión antidroga estean 
representados tódolos grupos políticos do Concello, pero mostra 
a súa extrañeza polo sinalado con anterioridade pola Concelleira 
do PP, xa que en reunións anteriores referentes a este asunto, 
estiveran ausentes os representantes do PP. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro Sr. 
González Iglesias, por este maniféstase que pola mala xestión do 
equipo de goberno perdéronse as escolas taller e que nunha delas 
estaban persoas rehabilitadas na drogodependencia. 

Concedida a palabra pola Presidencia á Concelleira 
Sra. Canal Gómez, por esta maniféstase que se non hai escola 
taller é porque con anterioridade a este equipo de goberno as 
mesmas non se xestionaron ben, e que o que quere a que fala é 
que os drogodependentes se atendan aquí e non traslados a 
Porriño. 

O Concello Pleno, por unanimidade dos Sres./as 
Concelleiros/as asistentes, acordou solicitar da Conselleria de 
Sanidade e Servicios Sociais a creación en Redondela. dunha 
Unidade Asistencial de Tratamento e Rehabilitación de 
Drogodependentes.- 

9.- MOCION DO B.N.G.. Sl ESTABLECEMENTO AXUDAS 
ADQUISICIÓN MATERIAL ESCOLAR.- 

Pola Presidencia dase conta de Moción presentada polo 
Bloque Nacionalista Galego, con data 26 de Xullo de 1996, que 
transcrita dí:
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“O Título V da Lei Orgánica 1/1990 de Ordenación Xeral 
do Sistema Educativo, refírese á compensación das desigualdades 
na Educación, especificando que as Administracións Públicas 
desenvolverán accións de carácter compensatorio en relación coas 
persoas, grupos e .ámbitos territoriais que se encontren en 
sššuacións desfavorables e proveerán os recursos económicos para 
1 . 

Máis concretamente, o Artigo 66.1 da citada Lei, 
establece taxativamente que "para garanti-la igualdade de 
tódolos cidadáns no exercicio do dereito á educación 
arbitraranse bolsas e axudas ó estudo que compensarán as 
condicións socio-económicas desfavorables dos alumnos ...". 

Moitos alumnos e alumnas galegos (as) carecen no seu 
entorno familiar do ambiente axeitado para acadar un 
aproveitamento escolar satisfactorio. Pero a isto xúntase o 
feito de que moitas familias carecen dos medios económicos 
indispensables para merca-lo material escolar imprescindible. De 
sobre é coñecido que arredor da educación téñense montado 
multitude de negocios que encarecen desporporcionadamente este 
servicio e que debería ser controlado pola Administración 
pública, inclusive sen interferir no propio mercado, pero si 
establecendo unhas mínimas condicións sobre prezos, 
características e apoios á producción deste material. Tal é como 
no seu día xa o BNG apuntou no Parlamento Galego através da 
presentación dunha proposición de Lei sobre a gratuidade dos 
libros de texto. 

En todo caso, a Xunta de Galicia ten a obriga non só 
moral, senón tamén legal, de establece-los medios que permitan, 
ás familias economicamente máis desfavorecidas, o acceso ó 
material escolar. Así mesmo, os Concellos poden e deben 
contribuir directamente a compensar ás persoas con 
circunstancias económicas desfavorables. O Concello é a primeira 
e máis inmediata administración recadatoria que debe reverti-los 
seus impostos na mellora das condicións de vida dos cidadáns e 
cidadás. ~ 

Non podemos esquencer que estamos a falar da 
educación, un dereito social básico que será determinante para 
a vida futura dunha persoa. Estamos a falar do maior apoio e 
servicio que unha Administración pública lle pode facer a un 
(ha) cidadán (á) para acada-la súa integración social. 

Por estas razóns, o Concello debe establecer unhas 
prioridades á hora de gasta-lo diñeiro que recada, e dentro 
destas prioridades parécenos absolutamente necesaria a de axudar 
ás familias con dificultades económicas, para que os nenos e 
nenas accedan ó sistema educativo cos medios imprescindibles 
para conseguir un aproveitamento académico. 

Por todo isto, o Grupo Municipal do BLOQUE 
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~ NACIONALISTA GALEGO, propón ó Pleno do Concello, a adopción dos 
seguintes acordos: 

Primeiro.- A Corporación insta á Xunta de Galicia para 
que establezca un sísema xeneralizado de bolsas e axudas ó 
estudio, nos niveis de ensino obrigatorio e secundario post- 
obrigatorio, de cara ó próximo curso escolar, para axudas 
compensatorias, en cumprimento do establecido no Título V da Lei 
1/1990 de Ordenación Xeral do Sistema Educativo. 

Segundo.- O Concello adicará nos Orzamentos de 1997, 
como Ven facendo nos últimos anos, unha partida para axudas 
compensatorias, a fín de facilita-la adquisición de material 
escolar por parte de alumnos e alumnas procedentes de familias 
socio-economicamente desfavorecidas." 

Pola Presidencia ábrese o correspondente turno de 
intervencións.

p Concedida a palabra pola Presidencia a Concelleira 
Sra. Pérez Orge, por esta maniféstase que traese ó Pleno esta 
Moción con retraso considerable. 

Continúa na súa intervención a citada Sra. Concelleira 
dicindo que na materia de venda de libros hai un auténtico 
negocio e que na súa Moción se interesa: "... 1.- A Corporación 
insta á Xunta de Galicia para que estableza un sistema 
xeneralizado de bolsas e axudas ó estudo, nos nives de ensino 
obrigatorio e secundario post-obrigatorio, de cara ó vindeiro 
curso escolar, para axudas compensatorias, en cumprimento do 
establecido no Título V da Lei 1/1990 de Ordeación Xeral do 
Sistema Educativo. 

2.- O Concello adicará nos Orzamentos de 1997, como 
ven facendo nos últimos anos, unha partida para axudas 
compensatorias a fin de facilita-la adquisición de material 
escolar por parte de alumnos e alumnas procedentes de familias 
socio-economicamente desfavorecidas." 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro Sr. 
González Iglesias por este maniféstase que apoia a presente 
Moción, xa que este Concello foi un dos primeiros de Galicia en 
conceder axudas de libros a persoas necesitadas. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro Sr. 
Soto Virulegio por este maniféstase que as axudas do Concello a 
que se fai referencia no punto segundo da Moción, vanse a seguir 
mantendo por este Concello. 

Concedida a palabra pola Presidencia á Concelleira 
Sra. Pérez Orge, por esta indícase que a petición da presente 
moción se faga extensiva á Deputación Provincial.

~ ~~
~ ~~ ~~

~
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O Concello Pleno, por unanimidade dos Sres./as 

oncelleiros/as asistentes, aprobou a Moción transcrita.- 

10.- MOCION DO B.N.G.. Sl PROCESO COMARCALIZACION DE 
GALICIA.- 

Pola Presidencia dase conta de Moción do BLOQUE 
NACIONALISTA GALEGO, de data 18 de Novembro de 1996, que 
transcrita dí: 

"Para o nacionalismo galego a comarca é unha das 
formas tradicionais e actuais de convivencia e asentamento da 
poboación, e é tamén unha clave da organización administrativa 
que a nosa nación precisa. O mesmo Estatuto de Autonomía, no seu 
Artigo 27.2, establece como competencias propias da Comunidade 
a Organización e réxime xurídico das comarcas e parroquias. 

A Lei de Comarcalización de Galicia tiña que abordar, 
xa que logo, esta eiva histórica do ordeamento administrativo 
contemplando a comarca como un verdadeiro ente vertebrador do 
territorio galego. Recoñece-la comarca como entidade local 
significa dota-la de contido en base a asumir compeencias e 
capacidades doutras institucións (as Deputacións Provincias) 
para propiciar e fornecer de servicios hoxe inexistentes ou 
deficientes ós Concellos e parroquias. É dicir, unha comarca que 
non pode ser entendida como unha nova Administración e, aínda 
por riba, custosa para os cidadáns. 

Nembargantes, o PP. optou por levar ó Parlamento un 
proxecto de Lei de desenvolvemento comarcal no que non se 
cumpría o mandato estatutario de dotar de personalidade xurídica 
á comarca, impedindo deste xeito que a comarca se convirta no 
instrumento necesario para o desenvolvemento económico e social 
do país. A Lei de Comarcalización que aprobou o PP só serve por 
contempla-la comarca como un simple marco territorial para a 
execución de determinadas políticas partidarias e para o 
establecemento dunhas Fundacións comarcais, con forma xurídico- 
privada, encargadas nada menos que do desenvolvemento da ccción 
pública. Nesa Lei nin siquera aparece o Consello Comarcal como 
un órgano Vedadeiramente representativo das forzas políticas que 
conforman as corporacións municipais da respectiva área 
comarcal. 

Transcurrido xa algún tempo dende a entrada en vigor 
da devandita Lei, a Xunta de Galicia presenta afora o Mapa 
Comarcal, e fai-no sen garantiar mecanismos de participación e 
de consenso. Un tema tan delicado e controvertido como a 
elaboración e aprobación do Mapa, un documento politicamente tan 
importante, debería ser elaborado coa máxima participación 
posible da sociedade e das institucións municipais, e ser 
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finalmente aprobado por Lei no Parlamento Galego, tras un debate 
sosegado e profundo das forzas políticas representadas na Cámara 
Galega. Pero, en vez de seguir ese camiño, c) PP optou por 
aproba-la Mapa Comarcal a través dun mero decreto do Consello da 
Xunta, tras un breve prazo de exposición pública, e sen que a 
base social e as entidades locais teñan tempo para coñecer en 
profundidade o proxecto comarcal. 

Esta metodoloxía seguida pola Xunta para a aprobación 
do Mapa Comarcal, leva a pensar que o Goberno Galego o que en 
realidade pretende é propiciar todo tipo de problemas de índole 
localista (en moitos casos con reinvindicacións moi xustas e 
correctas), para desta maneira desprestixia-la comarcalización 
e impedir así unha auténtica vertebración territorial e un novo 
ordeamento administrativo, cos instrumentos imprescindibles para 
favorece-lo desenvolvemento económico e social do país. 

Por todo isto, ante unha Lei de Comarcalización que 
non recolle o mandato estatutario de dotar á comarca de 
persoalidade xurídica e plena capacidade de obrar e ante un Mapa 
Comarcal elaborado sen contar coa sociedade, cos Concellos e co 
Parlamento Galego, o Grupo Municipal do BLOQUE NACIONALISTA 
GALEGO, somete á consideración do Pleno da Corporación a 
adopción dos seguintes acordos: 

Primeiro.- Rexeita-lo proceso de comarcalización que 
está a levar a cabo a Xunta de Galicia, por non contemplá-la 
comarca como unha entidade con personalidade xurídica e con 
capacidade para dinamizar social e economicamente o pais, tal e 
como indica o Estatuto de Autonomía de Galicia. 

Segundo.- Solicitar que a aprobación do Mapa Comarcal 
se realice tras consultar ós Concellos e mediante unha Lei do 
Parlamento Galego, e non por un simple decreto do Consello da 
Xunta. 

Terceiro.- Solicitar que ademáis da definición das 
comarcas, o Mapa Comarcal recolla os mecanismos normativos para 
que un Concello poida decidir, transcurrido un tempo, a 
posibilidade de abandonar unha comarca e incorporarse a outra 
limítrofe." 

Pola presidencia ábrese c) correspondente turno de 
intervencións. 

concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro Sr. 
Pazos Docampo, por este maniféstase que non se traen o Pleno 
tódalas mocións pendentes como son a supertaxa e outras. 

Continúa a súa intervención o citado Sr. Concelleiro 
quen referíndose á comarcalización a impoñer a mesma un Mapa de 
comarcalización, considera que non este c) procedimento mais
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adecuado xa que non se contempla previamente a personalidade 
xurídica das comarcas. 

_ _ 
Así mesmo o citado Sr. Concelleiro na súa intervención 

indica que a través das fundacións desvíanse cartos públicos a 
entidades privadas, o que favorece o caziquismo e que isto se 
produce ante as próximas eleccións autonómicas, resaltando a 
negatividade das provincias, pedindo que se retome o tema coa 
participación de tódolos afectados, e o recoñecemento da 
personalidade xurídica das comarcas e que o contrario e 
mantemento actual das provincias. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro Sr. 
Alonso Lemos, por este interésase que se solicite que Redondela 
sexa cabeceira de comarca, pedindo que se manteñan os servicios 
existentes, e no seu caso aumentalos. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro Sr. 
González Iglesias, por este indícaselle ó Concelleiro Sr. Alonso 
Lemos, que a súa petición lle parece a "alegría da horta", 
dicindo que os Sres. Concelleiros do equipo de goberno son 
incapaces de vender producto algún e que as experiencias que 
houbo de comarcas pilotos, serviron para crear fundacións e 
retoma-lo caziquismo. 

Remata a súa intervención o citado Sr. Concelleiro 
dicindo que as cousas se fan correndo e de presa e así pasa o 
que agora ocurre, ó non pasar este asunto polo Parlamento e coa 
intervención de tódolos Concellos. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro Sr. 
Piñeiro Costas, por este maniféstase que non entra en 
consideración sobre a personalidade xurídica das comarcas, 
asunto no que non entra a Xunta de Galicia que pretende un 
desenrolo rexional, e remata a súa intervención dicindo que 
votará en contra da Moción. 

Auséntase do Salón de Sesións o Concelleiro SR. 
PIÑEIRO COSTAS e o SR. SOTO VIRULEGIO. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro Sr. 
Alonso Lemos, por este maniféstase que absterase neste asunto e 
que mantén o criterio de defensa de Redondela como cabeceira de 
comarc a . 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro Sr. 
Pazos Docampo, por este maniféstase que o Concelleiro Sr. Alonso 
Lemos neste asunto está fora de xogo e que é a segunda vez que 
o Concelleiro Sr. Piñeiro Costas, ó tratar este asunto auséntase 
do debate do Pleno, polo que, o que fala non sabe si é porque 
non quere debatir, ou porque non conece o que lee. Continúa a 
súa intervención o citado Sr. Concelleiro sinalando que o



Estautto de Autonomia de Galicia, esixe o recoñecemento de 
personalidade xurídica ás comarcas, e remata a súa intervención 
dicindo que é indefendible a postura do PP que pretende 
impoñerse sin consultar cos Concellos interesados, sinalando que 
o BNG votará a favor da presente Moción. 

concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro Sr. 
González Iglesias, por este considérase que é de mala educación 
que o Sr. Piñeiro Costas despois da lectura se ausentase, e que 
non entendeu nada do que o citado Sr. Concelleiro leeu e que por 
iso non pode opinar do mesmo. 

Non habendo unanimidade de criterios, polo Sr. 
Presidente sométese este asunto a votación. 

Efectuada esta, obtivose o seguinte resultado: Votan 
en contra da citada Moción, os Sres. Concelleiros do PP (7) e do 
do Grupo Mixto (1), votan a favor da mesma, os Sres. 
Concelleiros do PSdeG-PSPE (5), e os Sres. Concelleiros do BNG 
(3). Resultando igualdade de votos a favor e en contra, pola 
Presidencia ordéase repeti-la votación, efectuada esta obtivose 
idéntico resultado que na votación anterior sobre este asunto, 
polo que, o Sr. Presidente facendo uso do voto de calidade, 
votou en contra da presente Moción, e na súa consecuencia, en 
virtude do voto de calidade antes citado, resultou desestimada 
a Moción de referencia.- 

11o- I N ¡No 
PARA NORMALIZÃ I N L N I T Í E .- 

Pola Presidencia considerando que xa hai acordo neste 
sentido, retira da Orde do Día a presente Moción.- 

E, non habendo máis asuntos que tratar, pola 
Presidencia levantouse a sesión, sendo as vintetrés horas da 
data fixada no encabezamento, en proba de todo o que, se extende 
a presente Acta, que se inscrite no Libro dende o folio 212 do 
Papel Timbrado da Comunidade Autónoma de Galicia, Serie A n9 
0361214, ata a volta do folio 224, Serie A n9 0361226, de todo 
o que, como Secretario, DOU FE.- 

O SECRETARIO 

LUIS TORRADO VAZQUEZ


